

# Sermon on the Mount: Salt and Light

## *Нагорная проповедь: Соль земли и свет мира*

Jesus told the people, “You are the salt of the earth. But what good is salt if it has lost its flavor? Can you make it salty again? It will be thrown out and trampled underfoot as worthless.

*Иисус сказал: «Вы—соль земли, но если соль становится безвкусной, то как же она снова станет солёной? Она ни к чему не пригодна, разве только выбросить её, чтобы её затоптали ногами.*



“You are the light of the world—like a city on a hilltop that cannot be hidden. No one lights a lamp and then puts it under a basket. Instead, a lamp is placed on a stand, where it gives light to everyone in the house.”

*Вы—свет мира. Вы подобны городу, построенному на вершине холма, который нельзя скрыть. Никто не прячет зажжённый светильник под перевернутый кверху дном сосуд. Напротив, светильник ставят на подставку, и он даёт свет всем в доме.*



“In the same way, let your good deeds shine out for all to see, so that everyone will praise your heavenly Father.”

*Пусть ваш свет сияет перед людьми, чтобы были видны ваши добрые дела и чтобы люди прославляли вашего Небесного Отца».*

